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Zastupitelé v Erbendorfu 

 
Jak již víme z předchozích vydání Plesenských novin, 

dotace na revitalizaci objektu bývalé továrny Tosta je již 

schválena. Tento projekt je zrcadlem projektu v partnerském 

městě Erbendorf a v rámci dotace se k projektu váže také řada 

povinných setkání a informačních schůzek. Minulý měsíc 

proběhlo setkání našich a erbendorfských seniorů, kde Plesná 

seznámila Erbendorf s našim projektem „Tosta“, také s činností 

organizací seniorů v Plesné a zároveň představila i život ve 

městě.  

Tento měsíc se uskutečnila schůzka zastupitelů města 

v Erbendorfu. Po vzájemném představení obou projektů a měst 

jako takových, se zastupitelé odebrali k prohlídce místního 

muzea a dále pak procházkou do restaurace postavené 

v městském parku, který byl revitalizován v rámci předchozího  

projektu. Ten se rovněž uskutečnil ve spolupráci s Plesnou.  

Závěrem celého setkání je konstatování, že Plesná 

našla v Erbendorfu nejen spolehlivé partnery pro společné 

projekty, ale i přátele.  

Doris Bigasová, MKS 

 

 

 

 

 

 

Májka s hasiči 
 

Tak jako každý rok se i letošního 30. dubna v mnoha 

městech, obcích, vesnicích i jiných lokalitách konalo pálení 

čarodějnic. Nejinak tomu bylo i v našem městě, kde již po 

několik desetiletí plesenští hasiči ve spolupráci s Městským 

kulturním střediskem Plesná pořádají tuto společenskou akci 

pro naše malé i velké spoluobčany v areálu hasičské zbrojnice. 

Letos však, vzhledem k dlouhodobému suchu, bylo nejisté, zda 

vůbec zapálení vatry nebude hasičským záchranným sborem 

zakázáno z důvodu nebezpečí vzniku požáru vlivem 

dlouhotrvající absence 

deště nebo jakékoliv 

vody shůry padající. 

Nakonec se, na rozdíl 

od mnoha jiných míst 

v naší republice, 

zákaz nekonal a oheň 

dokonale spolykal 

velmi zdařile 

vyrobenou čarodějnici 

umístěnou na vrcholu 

hranice, kterou 

postavili členové 

našeho hasičského 

sdružení. Bylo velmi 

příjemné sledovat 

pobíhající a poletující 

živé čarodějnice 

ve vlastnoručně 

vyrobených stylových maskách. Součástí této oslavy ohňů byl 

pro malé i větší ratolesti také lampiónový průvod, jehož start 

byl na náměstí ve Šnekách. Účast sice nebyla tak hojná jako 

v minulých letech, ale určitě si všichni účastníci za doprovodu 

policejního a hasičského auta pochod užili. V cílové destinaci u 

hasičské zbrojnice je čekalo bohaté občerstvení a plápolající 

táborák. Bylo také připravené příjemné prostředí v postavených 

stanech a  muzikanti skupiny Kartáč se postarali o zajištění 

skvělé zábavy do pozdních nočních hodin. Jménem všech 

hasičů bych chtěl 

poděkovat všem za 

hojnou účast. Věřím, že 

se všichni dobře bavili, a 

příští rok se sejdeme 

stejného dne opět na 

stejném místě a za 

stejným účelem. 

Závěrem děkuji 

vedoucí MKS za tradičně 

dokonalou spolupráci 

s pořádáním akce a všem 

našim členům SDH, kteří 

se podíleli na přípravě, 

průběhu a také 

 následném úklidu. 

Zdeněk Pospíšil, 

náměstek starosty SDH 

Plesná 
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Zprávy ze základní školy 
 

Zápis do 1. třídy 
 

V úterý 10. 4. 2018 jsme u zápisu přivítali naše 

budoucí prvňáčky. Jako obvykle byla místem zápisu učebna 1. 

třídy, kde každý rok probíhá i výuka prvňáků.  

Vzhledem ke zkušenostem, které jsme měli 

v předchozích letech, jsme se rozhodli, že dětem zpříjemníme 

případné čekání. Ve školní družině byly připraveny žákyně 9. 

třídy a věnovaly se dětem, které si zde chtěly zkrátit čekání. 

V tomto roce se však větší fronta netvořila, rodiče s dětmi 

přicházeli postupně. Přesto si některé děti rády v družině 

pohrály. Deváťačkám děkuji za ochotu a čas, který 

doplňkovému programu zápisu věnovaly. 

Při příchodu byla na některých dětech znát nervozita, 

ale většinou rychle opadla – ať už proto, že se většina z nich 

setkala se svými kamarády ze školky, anebo proto, že prostředí 

naší školy již znají – chodí do společné jídelny, cvičí ve 

společné tělocvičně a občas jdou i do počítačové učebny. 

Vlastní třída je přivítala krásnou výzdobou a při 

odchodu se s nimi svátečně oblečené paní učitelky rozloučily 

milým slovem a drobnými dárečky. Zápis probíhal v klidném 

prostředí, paní učitelky se dětem věnovaly a na závěr, při 

odchodu jednotlivých dětí, rodičům sdělily, jak je jejich dítě 

připravené. Občas i poradily, co by dítě ještě mělo docvičit, 

aby jeho přerod v žáka byl úspěšný. Za přípravu, organizaci i 

zdárný průběh patří můj dík všem zúčastněným pedagogickým 

pracovníkům školy. 

A jak v září začneme? Období školního vyučování ve 

školním roce 2018/2019 začne 3. září 2018. Sejdeme se před 

školou ráno v 8.00 hodin a po slavnostním zahájení, kde budou 

představeni třídní vyučující jednotlivých tříd, se žáci se svými 

třídními (prvňáčci i se „svým“ doprovodem) rozejdou do tříd, 

kde dostanou instrukce na další dny. 

Všichni se těšíme, že práce nejen prvňáčků bude 

probíhat v příjemném a přátelském prostředí a ve snaze všech 

stran o dosažení všech cílů, které před žáky celý proces 

vzdělávání staví. Sami učitelé a asistenti zmůžou málo, ale 

když se k nim připojí se svou snahou i žáci a ty pak ve 

vzdělávání podpoří jejich rodiče, lze předpokládat dobré 

výsledky. 

 

Mgr. Václav Polívka 
 

Sportovní den 

 
Pondělí 7. 5. 2018, tedy den před státním svátkem, 

jsme v ZŠ věnovali sportování. V 8.00 se žáci sešli před 

školou, kde si vyslechli instrukce. Pak se vydali plnit jednotlivé 

disciplíny, většinu z nich absolvovali na „umělce“. Výkony 

byly zaznamenávány žákům na kartičky, které si na konci 

odnesli – každý tak bude mít srovnání, jak se v jednotlivých 

disciplínách zlepšil, pokud se zúčastní i dalších sportovních 

dnů. 

Ne všichni žáci mohli sportovat. V takovém případě 

pomáhali s organizací, např. zapisováním a měřením výkonů 

v některých třídách prvního stupně.  

A v jakých disciplínách jsme soutěžili? Běh na 1000 

metrů (trať byla pro nejmladší žáky zkrácena), trojskok, skok 

daleký, lehy – sedy, kliky, hod medicinbalem a skákání přes 

švihadlo. 

Co se nejvíce podařilo? Počasí! To bylo jako na 

objednávku, krásně svítilo sluníčko, mnozí se jej nemohli 

nasytit a volné chvilky věnovali slunění. Komu již bylo kolem 

poledne horko, vyhledal si při odpočinku mezi jednotlivými 

výkony stín. 

Musím uznat, že většina našich žáků plnila jednotlivé 

disciplíny s nadšením, chtěli mít zapsány co nejlepší výkony. 

Celá akce se také obešla bez úrazů a tak na konci zbyl čas již 

jen na oběd a odchod domů či do školní družiny. Myslím, že 

všichni si tento den užili a opět poznali školu i z jiného úhlu 

pohledu, než který mají běžně ze školní lavice. 

 

Mgr. Václav Polívka 

Škola v zoo 

 
Na konci měsíce dubna proběhl na naší škole 

každoroční projekt „Živočichové“, letos s tématem Zvířata v 

zoo. V jeho rámci žáci všech ročníků navštívili zoologickou 

zahradu v Plzni, kde každá třída absolvovala připravený 

výukový program. Všem přálo počasí a všichni zvládli pravidla 

chování v zahradě. Pak už stačilo jen poslouchat napínavý 

výklad lektorů, zahrát si na špiony při pozorování drobných a 

nenápadných chovanců zoo. Ale viděli jsme i velké: například 

žirafáci Bořek, Jirka a Lexa překvapili svým bezprostředním 

chováním, guarézy akrobatickými výkony na vysokých olších a 

jen nás mrzelo, že tučňáci měli bazén v přestavbě a nemohli 

nám předvést své plavecké umění.  

Všem se výlet moc líbil a rádi bychom si ho zase zopakovali. 

 

Mgr. Alena Jelínková 
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ZOO Plzeň – 4. A 
 

 Ve čtvrtek 26. 4. 2018 v 7.45 hodin jsme odjeli do 

zoologické zahrady v Plzni, kde jsme se zúčastnili projektu 

„Zvířata v ZOO“. 

 Když jsme přijeli do zoo, jako první jsme uviděli lvy, 

pelikány a kunovce tečkovaného. Po svačině jsme si chvíli 

mohli pohrát na hřišti. Potom jsme šli k sokolníkům, kde nám 

ukázali poštolku obecnou, čimanga falklandského, výra 

velkého, orla bělohlavého a mládě sovy pálené, kterému bylo 

23 dnů. Od sokolníků jsme si šli prohlédnout zvířata do 

„Afriky“- viděli jsme například hrošíka, žirafy, opice, 

nosorožce, antilopy, buvoly, velbloudy, pižmoně. V této zoo se 

nachází medvěd ze známého večerníčku medvědích příběhů od 

Václava Chaloupky. Tento výlet se mi moc líbil. Jako 

upomínku jsem si koupil památeční poznávací minci. Zpátky 

v Plesné jsme byli kolem třetí hodiny odpoledne. 

M. Č., žák 4. A 

 

26. 4. se žáci 4. A, 3. A, 3. B vydali na výlet do ZOO 

v Plzni. Když jsme vstoupili do areálu zoo, tak jsme jako první 

viděli lvy. Ve výběhu byl lev a dvě lvice s mládětem. Bylo to 

strašně roztomilé. A potom jsme viděli rybník, kde pluli 

pelikáni a volavky. Kačka mě vyfotila u sochy koaly. Pak jsme 

si šli dát něco dobrého a posvačit.  Potom jsme šli k surikatám, 

a když jsme je prošli, šli jsme do takového domku, kde byla 

tma. Byli tam netopýři, malé myšky, pavouci a hadi. V 11 

hodin jsme šli do areálu, kde na nás čekal pan sokolník. 

Předváděl nám různé dravce: poštolku, čimangu, výra velkého, 

sovu pálenou, orla bělohlavého. No to byla paráda. 

Do zoo a ze zoo jsme jeli asi dvě hodiny. Moooc jsme 

si to užili. 

G. V., žákyně 4. A 

 

Divadelní představení Miluji Tě, ale… 
 

Dne 23. března se v Západočeském divadle v Chebu 

konala generální zkouška představení s názvem  

„Miluji Tě, ale …“ 

 Autory tohoto představení jsou Jimmy Roberts a Joe 

DiPietro. U nás toto divadlo režíroval Jiří Bábek. Představení 

mi přišlo poměrně dlouhé, ale přesto jsem díky skvělým 

hercům seděl doslova jako zařezaný do sedačky. Celé divadelní 

představení odehráli čtyři herci: Pavla Janiššová, Karolína 

Jägerová, David Beneš a Petr Németh za doprovodu živé 

hudby, kterou tvořily dvoje housle a klavír. 

 Děj tohoto představení spočíval ve vztazích mezi 

mužem a ženou. Pro mne to bylo velice zvláštní z toho důvodu, 

že herci nehráli určité konkrétní postavy, ale v celém 

představení nastupovali téměř každou chvíli jiné dvě dvojice 

s jinými vlastnostmi a vztahy mezi sebou, což mi přišlo jako 

velmi náročné pro herecké zpracování, a proto herce velice 

moc chválím.  

Kostýmy nebyly zpracovány moc náročně, přesto 

zapadaly skvěle k určitým pasážím hry. Zvláštní mi přišlo také 

to, že herci se převlékali za průhledným plátnem v pozadí děje. 

Po pauze už mi toto představení nepřišlo tak zajímavé, ale 

mohlo to být i tím, že podle děje herci pomalu stárli. 

 Celý příběh se odehrával v dnešní době a 

znázorňoval, jak vztahy mezi mužem a ženou postupem času 

vyvrcholí až do té doby, dokud společně nezestárnou.  

Můj celkový dojem je velice příznivý a představení 

bylo i velice komické. Určitě doporučuji pro milovníky 

komedií. 

 

Petr Jelínek, žák 

III. B na výletě v Plzni 
 

26. 4. 2018 v 7.45 jsme odjeli do ZOO v Plzni. V 

10.00 jsme dorazili na místo. Počasí nám přálo a my jsme se 

mohli vydat na příjemnou procházku po ZOO. Viděli jsme 

spoustu krásných zvířat – lva, různé druhy opic, hadů, tučňáky, 

plameňáky, nosorožce, zebry a mnoho dalších zvířat. Potom 

jsme si zašli na menší občerstvení a taky do obchodu se 

suvenýry. Z Plzně jsme odjížděli ve 13.00 a po cestě domů 

jsme viděli další a další zajímavosti, jako například čápy na 

poli. Výlet se nám moc líbil, jen je škoda, že to byl jeden z 

mých posledních školních výletů. 

žákyně III. B L. G. 

 

Jak mě plesenská základka připravila na střední 

školu 

 
Když jsem byl požádán, abych se podělil o svou 

zkušenost, jak mě připravila ZŠMŠ Plesná ke studiu na střední 

škole, byl jsem velice potěšen, že se zrovna já mohu podělit o 

své dojmy. Od mnoha lidí stále slýchávám, že škola v Plesné 

má nedostačující úroveň, ale já si dovolím nesouhlasit. Když se 

ohlédnu zpět do minulosti, tak už vím, že tato základní škola 

mě připravila na střední školu, jak jen nejlépe mohla. Škola 

v Plesné umožňuje žákům získat jedno z nejlepších vzdělání 

v okolí. Faktem však zůstává to, že když se žák nechce naučit, 

tak se nenaučí a i sebelepší škola s tím nic neudělá.  

 Já osobně nyní studuji ekologii a ochranu životního 

prostředí na Církevní základní a střední škole v Plzni. Jsem 

toho názoru, že ze všech mých spolužáků mám nejlepší 

základy. Zejména musím vyzdvihnout předměty jako jsou 

chemie, český jazyk, dějepis, fyzika, ale i pracovní výchova a 

praktika z přírodních věd.      

 Na základní škole v Plesné jsem také získal mnoho 

zkušeností i z projektu Ekoškola, který je výborný jak na 

rozvoj ekologického a týmového myšlení, tak dává žákům 

možnost naučit se zdravě si prosadit svůj názor. 

 

Daniel Krištof 
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Premiéra našeho questu 
 

V sobotu 5. května 2018 se naše město seznámilo se 

slovem quest (hledačka) v praxi. Konal se známý Plesenský 

výšlap, kde na trase P10 každý účastník dostal za úkol na první 

části trasy vyřešit Putování s vílou Radonkou.  

Když jsme ho v ZŠMŠ Plesná připravovali v rámci 

projektu „Tajný život města“, přistoupili jsme k tomu tak, že 

cesta k naší významné studánce je poměrně nová a neznámá. 

Ale všichni jdou jen za vodou, přitom míjí různé další 

zajímavosti, které zůstávají běžnému návštěvníkovi skryté. 

Zábavnou formou se s nimi seznámí. Jen je třeba vyplňovat 

quest průběžně na trase, ne až doma. 

Když poutníci vyřešili poslední neznámé písmeno 

tajenky (dalo jim zabrat), dorazili ke studánce, kde na ně čekala 

víla Radonka, aby jim nabídla dobrou léčivou vodu. Poté 

zhodnotili náš quest a pokračovali dál, do Bad Brambachu za 

dalšími prameny. Děkujeme za všechny připomínky a 

pochvalná slova. I pro nás to byla premiéra. 

Jestli si i Vy chcete vyzkoušet náš quest, můžete si ho 

vyzvednout v našem infocentru nebo bude v nejbližší době ke 

stažení na stránkách www.mestoplesna.cz v sekci infocentrum 

a na stránkách www.zsplesna.cz v sekci Ekoškola. 

 

Mgr. Alena Jelínková 

 
 

 

Zprávy z mateřské školy 
 

Duben ve školce 

 
Začátkem měsíce jsme odměnili všechny rodiny, které 

se zapojily do tvořivé soutěže, ve které šlo o to, vyrobit květinu 

z různých materiálů a rozličnými technikami. Zapojilo se 

celkem 15 rodin ze všech tří tříd, a tak nám školka i uvnitř 

rozkvetla. Je hezké, že i v dnešní uspěchané době si rodiče 

najdou čas a doma s dětmi něco vytvoří, a ty nám pak o tom ve 

školce vypráví. Duben 

byl bohatý na návštěvy 

různých souborů, takže 

k nám zavítalo opět 

divadlo s naučnou 

pohádkou V korunách 

stromů, kde si děti 

zábavnou formou 

zopakovaly všechny 

změny v jarní přírodě. 

S hudebním divadlem 

jsme si zazpívali. Děti 

zajímala i přednáška o 

ptácích s jejich 

ukázkami. Mohly si tak 

velmi zblízka 

prohlédnout velké 

dravce, pohladit něco 

méně nebezpečného, 

třeba sovu, a pochovat 

králíčka. Pán přidal i 

několik kouzel.  

Předškoláci si udělali pěší výlet tentokrát k radonové 

studánce. Cestou poslouchali ptačí zpěv nebo pozorovali 

mraveniště. Na místě se posilnili malou svačinkou, ochutnali 

vodu z pramene a vydali se zpět na oběd do školky. 

Poslední dubnový týden se věnujeme tradici pálení 

čarodějnic, a tak i ve školce jsme uspořádali čarodějnický rej.  

Převlékli jsme se do 

kostýmů a vyrazili na 

zahradu, kde na děti 

čekala v tomto duchu 

různá překvapení. 

Vařily lektvary, 

hledaly schované 

myši a ty 

nejodvážnější se 

vydaly do perníkové 

chaloupky k ježibabě 

pro odměnu. Při této 

tradici nesmí chybět 

oheň, na kterém jsme 

dětem opekli párek.  

 

Miroslava Gruberová, 

DiS., vedoucí MŠ 

 

http://www.zsplesna.cz/
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Městská knihovna Plesná 
 

Celé Česko čte dětem v městské knihovně 
 

V dubnu jsme s dětmi pokračovali v sérii čtení, 

tentokrát jsme navštívili svět čarodějnic. Připomněli jsme si 

také 1. máj a Svátek matek, který se koná vždy druhou neděli 

v květnu. Na rozšíření Svátku matek, tak jak ho známe dnes, 

má největší zásluhu Anglie. Ta v 16. století zavedla takzvanou 

Mateřskou neděli (Neděli matek), která se slavila 

v předvelikonočním období. Když byl zaveden Den matek jako 

pravidelný svátek, poprvé se v Evropě slavil roku 1913 právě 

tam.  

S dětmi jsme si povídali o zvyku pálení čarodějnic a 

stavění májky u nás ve městě. 

Lidé věřili, že v noci z 30. dubna na 1. května mají 

čarodějnice největší moc, a tak doufali, že s figurínou 

čarodějnice spálí nejen vše zlé, ale i vše, z čeho mají strach. 

Naši předci se před čarodějnicemi chránili i mnoha jinými 

způsoby. Nejsnazší bylo nastražit jim něco do cesty, aby se 

v noci nemohly dostat do domu. Kolem dveří a oken, do střech 

a na plot se proto zapichovaly zelené, pichlavé větvičky. 

Pokládaly se drny a trní, aby se čarodějnice popíchaly. 

Zajímavé bylo zasypávání prahů popelem nebo pískem. Říkalo 

se totiž, že čarodějnice nesmí čarovat, dokud všechna 

rozsypaná zrnka nespočítají  

Z knihy Strašidlář - Mezi námi strašidly jsme si 

přečetli pohádku o Neprávem nařčené kořenářce a v knize 

Hrůzostrašné pohádky nás čekal příběh Čarodějka Medúza.  

Všechny děti na závěr čtení vyrobily přáníčka svým 

maminkám k jejich svátku. 

Při dalším čtení se sejdeme 25. května, opět v klubu 

MKS od 15.00 hodin. 

Dana Placatková, knihovnice

 

Nové knihy 

 

Poznanski Ursula Cizinec 

Mann Greyson  Deník malého plížila. Kniha první, Jak 

přežít školu mobů 

Läckberg Camilla- Čarodějnice  

Thomas Sean Dítě ohně  

Kukafka Danya  Dívka na sněhu  

Döhnert Rodica  Hotel Sacher  

Loubiere Sophie Chlapec s kamínky  

Hazel James  Jepice  

Tullet Hervé  Knížka  

Nesbö Jo Macbeth  

Svěrák Zdeněk Město spí  

Viewegh Michal  Muž a žena  

Požárová Lenka Muž s vůní kávy, žena se špetkou 

skořice 

Clark Mary Higgins Nezavírej oči  

Grisham John Obchodník  

Michaels Fern Oko za oko: z cyklu Sesterstvo (2)  

Körnerová Hana Marie   Pán hor IV.  

Brown Daniel Počátek  

Cimický Jan Tržnice Wang Freres  

Wood Barbara Vzdálená řeka  

Alsterdal Tove Zapomenutí mrtví  

Douglas-Home Mark  Zlověstné vlny  

Beran Ladislav 92. policejní revír zasahuje 

Horáková Naďa Ženy a lži  

Jakoubková Alena Všude manžel o dvou kůrkách  

Jakoubková Alena Chytrá žena pro manžela přes plot 

skočí  

Vallgren Carl-Johan Chlapec ve stínu  

Castillo Linda  Ztracené děti  

Fojtová Věra Neviditelná zranění  

Ekman  Kerstin Stírací losy  

Voosen Roman  Motýlí dům  

Lönnaeus Olle Velké srdce Mika Larssona  

Ciprová Oldřiška Zhubni a nezblbni!  

Kuczkir Mary Mstitelky: z cyklu Sesterstvo  

Michaels Fern Pomsta. Sesterstvo 3.  

Levy Marc Druhá šance  

Wilso, Jim  Nacistická kněžna  

Winters Cat  Ve stínu černých ptáků  

Hladký Marek Tajemství pergamenů  

Truc Olivier Poslední Laponec  

Klimek Hynek Strašidlář : mezi námi městskými 

strašidly 

Klimek Hynek Strašidlář : Mezi námi čarodějnicemi  

Filcík Gabriel Malovaný svět a já ho chci uvidět  
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SPCCH 
 

Užitečné setkání 
 

Dne 23. 4. 2018 nás navštívil pan JUDr. Bc. Petr Vlna 

z Chebu a věnoval se našim zájemcům o besedu Ochrana 

spotřebitele a jak se bránit proti „šmejdům.“ 

Seznámil nás se základními pojmy a co si pod nimi 

představovat (spotřebitel, prodejce a jiné), s manipulativními 

technikami v asertivní komunikaci prodejců, klamavými 

obchodními praktikami a ochranou spotřebitele při uzavírání 

smluv s prodejci. Vyzdvihl obezřetnost a pozornost věnovanou 

smlouvám, chování prodejců, postupu při reklamacích 

výrobků, odstoupení od smluv a ostatní právní postupy. A 

dodal, že nejlepším způsobem, jak se manipulaci prodejců 

bránit, je na předváděcí akce nechodit!!! Což většina z nás 

dneska už koná. V následné diskusi se mnohý z nás pochlubil 

se svou zkušeností na těchto akcích i s jejich následky.  Za 

akci, kterou zorganizovalo kulturní centrum v Plesné, 

děkujeme! 
 

Květnové sportovní vyžití 
 

Snad už do května mohu zařadit Běh nočním 

Chebskem, který v Plesné proběhl na čarodějnický slet dne  

30. 4. 2018 a kde jsme se spolupodíleli svou pomocí. Dále jsme 

byli spolupořadateli Plesenského výšlapu dne 5. 5. 2018. O 

našich dobrých koláčích se už hodně daleko ví. A dle pěkných 

komentů i za nimi jezdí  - „celou noc jsem se těšila na ty vaše 

dobré buchty“, „přijdu na podzim na Plesenský půlmaraton a 

od vás chci borůvkový koláč a budete ho mít?!“, „ taky by tu 

mělo být něco s mákem“. Tak se polepšíme a splníme. 

Pekařkám z Plesné, Lubů, Nového Kostela a Skalné, 

prodávajícím a startujícím i všem účastníkům moc děkujeme. 

Budeme všechny potřebovat v září znovu. 

Slunečním pátkem dne 11. 5. 2018 se prošlo 7 

sportovně naladěných účastníků na akci Májovým Chebskem 

pořádaným KČT. S dobrou pohodou, legráckami i dobrým 

pivkem na Steinu jsme si užili desetikilometrovku, 

zaznamenali novinky na trase a příjemně upachtěni se vrátili 

domů. Jen to zemětřesení strašilo! 

Vítězslava Pospíšilová

 

Plesenský výšlap 2018 
 

Slunečný začátek května vylákal z domovů 184 

účastníků osmého ročníku pochodu Plesenský výšlap, který 

letos připadl na první májovou sobotu. Příchozí nebyli pouze 

Plesenští, na výborné občerstvení, připravené členkami Svazu 

postižených civilizačními chorobami Plesná, ale především na 

desetikilometrovou trasu byli zvědavi také turisté z Chebu, 

Mariánských Lázní, Sokolova, Ostrova nebo Plzně.  

O věhlasu akce za hranicemi svědčí účast osmnácti 

zahraničních pěšáků a cyklistů z Německa a Holandska. Právě 

pro cyklisty – nejen zahraniční, ale i české – byly připraveny 

čtyři trasy v rozpětí 17 – 55 km.  

A kam se šlo tentokrát? Plesná má nový unikát, 

objevený před asi dvěma lety, o jehož existenci neměli tušení 

ani místní. Jedná se o radonový pramen Břetislav, který vyvěrá 

v lese nad železniční tratí, nedaleko od rozvalin někdejšího 

plesenského hradu. Právě sem pořadatelé – město Plesná a 

KČT, odbor Union Cheb – pozvali své „pochodníky“. Úvodní 

trasa z náměstí k Radonce byla neobvyklá tím, že nebyla 

značena a turisté měli v ruce pouze veršovaný quest. Pokud 

měli důvtip a v terénu byli pozorní, s pomocí nápověd se 

k prameni dostali. Ukázalo se, že většina jich quest zvládla bez 

potíží. Oříškem však pro některé bylo najít následné napojení 

trasy k hradu, přestože ta už byla naznačena fáborky. 

S kilometrem v nohách navíc dorazili v pořádku k česko-

německým hranicím a do sousedního města Bad Brambach, 

kde se mohli posilnit u občerstvovací stanice. Po individuální 

prohlídce lázeňského města vyrazili na poslední část trasy, 

historickou stezkou k domovu. 

Cílovou odměnou byly magnetky s motivem Radonky 

a diplomy s vyobrazením radonové studánky. Vysílení 

účastníci se postarali o to, že cílový bufet vyprodal veškeré 

zásoby.   

Potěšující zprávou je trvalý zájem mladé generace o 

organizovanou turistiku po okolí Plesné. Ze zkušenosti vím, že 

jinde vyhledávají turistické pochody především ti dříve 

narození. Tak snad energie mladých a elán starších povzbudí 

pořadatele k přípravě i devátého Plesenského výšlapu v roce 

2019.  

Pavel Sýkora 

Dobrý den, 
 

velký dík  všem pořadatelům za krásný výlet a zajímavou trasu. 

K Radonce jsme trefili, viděli  malou vílu  a vyluštili zábavný  

veršovaný test, dětem děkujeme! Pak jsme trochu bloudili, ale 

k hradu jsme došli. Žluté fáborky  občas mizely ve slunci a 

pylu, u nádraží v Bad Brambachu jsme vyškrábli poslední 

pomazánku z mísy, ale cesta byla krásná. Koláče v cíli jako 

vždy výborné, špekáčky  a vůbec celé zázemí nemělo chybu. A 

nakonec odvoz  na nádraží, děkujeme všem a na podzim   se 

těšíme! 

  

Pitelkovi + parta  KCT Unionu Cheb
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Foto: Miroslav Chlad 

Čelovkový běh v Plesné 
 

Netypicky v pondělí 30. dubna vyběhli běžci v 

čarodějné atmosféře v Plesné vstříc dalšímu závodu 

čelovkového běhu ze seriálu Noční běhy Chebskem 2018. Na 

plesenské noční trati se nejlépe dařilo Jakubovi Merlemu z 

KOME Kraslice, mezi ženami si druhé vítězství v letošním 

ročníku vyběhla Alena Srogoňová z Profi sport Cheb.  

foto: Tomáš Gruber 

 

Příhraniční Plesná poskytla v sobotu 30. dubna 

přívětivé zázemí a pohodové přírodně-městské trasy druhému 

dílu seriálu Noční běhy Chebskem. Tentokrát se 109 běžců v 

dospělých kategoriích a 21 dětí soustředilo do areálu základní 

školy, kde nalezli vše potřebné pro svůj výkon: šatnami a 

toaletami počínaje, bohatou občerstvovací stanicí konče. 

Novinkou byl dětský koutek, kde si mohli nejmenší zkrátit čas 

při čekání na rodiče. Více snad lákala už jen vatra v sousedním 

areálu hasičské zbrojnice, protože plesenský čelovkový běh byl 

už potřetí v řadě spojen právě s pálením čarodějnic. Zatímco 

děti proběhly svůj osmisetmetrový okruh krásnou vilovou 

čtvrtí v blízkosti školy, dospělé čekal průběh kolem hořící 

vatry, uličky mezi rodinnými domy a výpadovka z města. To 

už se blížili ke smrčinskému lesu, jehož vůni, ale i večerní 

temnotu si užili zhruba na polovině délky trati. Závěrečná část 

už přiváděla borce zpátky do Plesné polní cestou a alejí kolem 

rybníka. Celkových 5,2 km zvládl nejrychlejší účastník za 

19:41 minut. 

Přátelská atmosféra vládla v zázemí nejen před 

startem, ale i v cíli. Své úspěchy zde zažili nejen nejrychlejší 

muž a žena závodu Jakub Merle a Alena Srogoňová, ale 

naprosto všichni. Kromě medailových pozic byly oceněny 

všechny děti, v případě dospělých bylo rozdáno 27 medailí a 

diplomů a řada z nich si přišla i na příjemné ceny z tomboly, 

věnované společností Travel Free Shop Svatý kříž a MB 

Autodíly Martina Bigase. O přátelském duchu závodů 

Rozběhnito.cz svědčí i fakt, že mezi budoucí dobrovolníky 

byla poprvé uvítána také novorozená dcerka pořadatele 

Michala Ouřady Esterka. K srdečné gratulaci Michalových 

přátel se s potleskem připojili i běžci. 

Poděkování pořadatelů závodu Rozběhnito.cz patří 

nejen všem účastníkům za skvělou běžeckou atmosféru a 

skvělé výsledky, ale také stálým a místním dobrovolníkům, 

nenahraditelné plesenské spojce Doris Bigasové a jejímu 

manželu Martinovi, vedení základní školy v Plesné, 

plesenskému městskému úřadu a příslušníkům zdejšího 

obvodního oddělení Policie ČR. 

Další pokračování Nočních běhů Chebskem si 

nenechte ujít v sobotu 26. května v nedalekých Lubech. 

Příjemných sportovních, ale i kulturních zážitků zde bude opět 

celá řada. 

Pavel Sýkora 

 

 

RETROPÁRTY 
 

V sobotu 14. dubna se ve velkém společenském sále MKS 

uskutečnila retropárty 80. – 90. léta. Retro oblečení nebylo 

podmínkou, nicméně abychom návštěvníky přece jen přiměli 

v retro oděvu přijít, vyhlásili jsme soutěž o nejlepší retro 

oblečení večera. A tak někteří doma vysmejčili půdu nebo staré 

skříně a nějaké retro kousky přece jen na sebe navlékli. 

Výsledek byl přímo skvostný!  

Doris Bigasová, MKS 
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INZERCE 

 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky z našeho chovu 

typu Tetra hnědá, Dominant ve všech barvách a slepičky 

Green Shell - typu Arakauna.  

Stáří 15 - 20 týdnů, cena 159 - 195,- Kč / ks.  

Prodej: 9. června na 2018 od 14.00 hodin 

Plesná, Náměstí Svobody  

Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek, 

cena dle poptávky.  

Informace: Po - Pá 9.00 – 16.00 hodin,  

tel. 601576270, 728605840 

 

BLAHOPŘEJEME 
 

 

V měsíci dubnu 2018 oslavili  

významné životní výročí tito občané: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

 (redakce a SPOZ) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Redakce děkuje všem přispěvatelům. Uzávěrka každého čísla je do 28. dne předchozího měsíce. Příspěvky předejte na adresu redakce. 
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Tippnerová Marie 

Zádrapová Gizela 

Rangel Bohumil 

Poprocká Marie 

Hanzalová Marie 

Kůta František 

Dojčarová Marie 

Utíkal Eduard 

Bouda František 

Flaksa Jaroslav 

Čížek Jaroslav 

Průchová Mária 

Furiš Jan 

Šibalová Marica 

mailto:plesna@mestoplesna.cz

